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ZÁPIS Z 10. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE TOVÉŘ, KONANÉHO ve 

STŘEDU, DNE 19.7. 2023 v 18:00 HODIN V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI 

OBECNÍHO ÚŘADU v TOVÉŘI č. p. 18. 

 

 

Přítomni: Majer Miroslav, Milena Dosoudilová, Radovan Richter, Ing. Václav Krejčí, Ing. arch. Jana 

Maderová. 

   

Omluveni:  Renáta Hilšerová, Mgr. Eva Hudcová PhD. 

 

1)  Zahájil starosta obce Miroslav Majer v 18:00 hodin. 

Obecní zastupitelstvo bylo svoláno a vyhlášeno podle jednacího řádu a nadpoloviční účastí členů 

zastupitelstva je usnášeníschopné. 

 

2)  Schválení navrženého programu, určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu. 

Příloha č. 1 - Program zasedání. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Tovéř dává hlasovat o navrženém programu 10. zasedání zastupitelstva, 

zveřejněném v příloze č. 1. doplněném na žádost zastupitelstva o jednací body č.8) Příměstský 

tábor, bod č.9) Obecní média, bod č.10) Obecní zeleň a bod č.11) Veřejné prostranství a obecní 

majetek.   

 

Výsledek hlasování: Pro  5 Proti  0 Zdržel se 0 

 

Usnesením č. 1 byl schválen program 10. zasedání ZO Tovéř včetně doplněných bodů, dle přílohy 

č. 1. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Tovéř určuje zapisovatelem zápisu pana Miroslava Majera a ověřovatele 

zápisu: ing. Václava Krejčího a Ing. arch. Janu Maderovou. 

 

Výsledek hlasování: Pro 5 Proti  0 Zdržel se 0 

 

Usnesením č. 2 byli schváleni zapisovatel a ověřovatelé zápisu určení v návrhu usnesení. 

 

3) Kontrola zápisu a plnění usnesení 9. a dřívějších zasedání. 

 

Zápis z 9. zasedání byl předložen zastupitelstvu obce k nahlédnutí a nebyly k němu vzneseny 

připomínky. 

Plot na obecním pozemku 156 je vyměněn. 

 

4)  Rozpočtová změna č.5/2023, stav obecních účtů. 

 Příloha č. Rozpočtová změna. 

 Stav obecních účtů: 

ČS a.s  2 285 567 Kč 

KB a.s     669 294 Kč 

ČNB          83 605 Kč 

Creditas 2 045 309 Kč 

 

Celkem  5 083 775 Kč 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Tovéř dává hlasovat o schválení předložené Rozpočtové změny č.5/2023, ve 

znění přílohy č. 2. 

 

Výsledek hlasování:  Pro 5 Proti 0 Zdržel se  0 

 

Usnesením č. 3 zastupitelstvo obce schvaluje předloženou Rozpočtovou změnu č. 5/2023, ve znění 

přílohy č. 2.  

 

5) Tovéř-oprava komunikace a kanalizace parc. č. 432/1 a 120. 

 Zahájení prací, spočívající ve výměně splaškové kanalizace a nového povrchu místní komunikace  

v daném úseku proběhne v nejbližších dnech. Vysoutěžená částka činí  1 699 790 Kč bez DPH. 

 Obec schválila obdrženou příslušnou dotaci ve výši 600 000 kč z Programu obnovy venkova 

Olomouckého kraje 2023. 

 

6)  Úkoly na II. pololetí 2023, dotační možnosti. 

 1. Vyřešit odpadové hospodářství na poli tříděného opadu 

 2. Kamerový systém – instalaci 2 kamer-dětské hřiště a stanoviště tříděného odpadu u obchodu. 

 3. Projektová dokumentace chodník-varianty, zábory pozemků nutných k zahájení výkupů 

pozemků. 

 4. Připravit dokumentaci pro výběrové řízení na dodávku prací oprava Kaplička a kříže Na návsi a 

revitalizace rybníku. 

 

7)  Odpady – informace. 

 Příloha č.3- finanční rozbor nákladů za systém likvidace odpadů v obci 

 

 Z rozborů vyplynuly tyto údaje: 

 Cena za odvoz a likvidaci odpadů v roce 2021  707 071 Kč, příspěvek  za vytřídění 209 905 Kč, 

 Cena za odvoz a likvidaci odpadů v roce 2022  581 427 Kč, příspěvek  za vytřídění 141 702 Kč, 

Cena za odvoz a likvidaci odpadů I-VI. 2023  432 797 Kč, příspěvek  za vytřídění za I.Q 45 693 Kč. 

  

Komplexní informace pro občany o dění a hospodaření s odpad v obci budou předloženy formou 

letáku do konce tohoto léta, v němž již bude obsaženo zářijové rozhodnutí zastupitelstva, jak 

postupovat na poli tříděného a komunálního odpadu. 

Možnost zjištění využívaní sběrných dvorů v okolních vesnicích bude přednesena zastupitelstvu na 

témže zářijovém zasedání zastupitelstva. 
 

8)  Příměstský tábor. 

Zastupitelé obdrželi během prvního dne konání tábora od některých rodičů negativní zpětnou 

vazbu k několika organizačním nedostatkům např. prostory konání PT, organizace stravy, 

nezajištění lůžek k odpočinku. Na základě těchto podnětů vyplynulo několik bodů: 

 

K zařazenému bodu vystoupil Ing. Václav Krejčí s otázkami. 

1) Jak je možné, že tomu tak nebylo a primárním prostorem se stal sál KD? Tříleté děti mají 

rozdílné potřeby než dospělý člověk? 

2) Jak je možné, že pro 14 dětí bylo objednáno 8 obědů + obědy pro organizátorky?  

3) Jak je možné, že dětem bylo řečeno, že mají spát na zemi? 

4) Kdo nese zodpovědnost za to, že nebyla splněna ani základní podmínka týkající se prostor? 
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Dále V. Krejčí protokolárně požádal starostu obce, aby do zápisu zapsal, že nebyly splněny 

podmínky usnesení z únorového, 6. zasedání, resp. březnového 7. zasedání zastupitelstva obce, 

níže přiloženého: 

 

Zápis ze 6. zastupitelstva dne 22.2.2023: 

5)  Chod MŚ o prázdninách. 

Příloha č. 3 průzkum, varianty 

 

Na zastupitelstvo byla pozvána paní ředitelka MŚ Tovéř Mgr. Jana Kráčmarová. Zastupitelstvo bylo 

obeznámeno s fakty, které neumožní prodloužení chodu MŠ o letních prázdninách 

 

- v letní prázdniny bude MŠ uzavřena (6 týdnů, od 10.7.2023 do 18.8.2023), 

-  o vánocích MŠ uzavřena, 

- zbytek čerpání řádné dovolené pedagogických pracovníků (cca. 1týden) v průběhu školního 

roku je v dikci ředitelky MŠ. 

 

Obecní příměstský tábor  v týdnu od 10.7-14.7.2023. 

V období 6.3-24.3.2023 bude proveden průzkum zájmu rodičů o obecní příměstský tábor a při 

dostatečném  zájmu, bude tábor zrealizován za těchto podmínek: 

 

1) Tábor bude určen pro děti navštěvující MŚ Tovéř nebo bydlící v Tovéři a také pro tovéřské  

děti, které ukončily docházku 1. nebo 2. třídy. 

2) Organizaci a chod tábora zajistí osoba či organizace oprávněná k pořádání příměstských 

táborů, která ponese plnou zodpovědnost za svěřené děti a majetek, a to za úplatu (smluvní 

dohoda). 

3) Příměstský tábor bude provozován od 7:30 do 15:50, v prostorách přízemí MŠ, na zahradě 

MŚ, obecním hřišti a v prostoru kulturního domu. 

4) Obec zajistí dovoz stravy a zázemí pro výdej stravy v MŠ (v jednání). 

5) Cena za obecní příměstský tábor 1300 Kč/dítě + strava (konečná cena se bude odvíjet od 

počtu přihlášených dětí). 

6) Příspěvek obce na obecní příměstský tábor činí 50%, tj. cca. 20 000 Kč při počtu 15 dětí. 

 

Konkrétní  koncept a konečné rozhodnutí budou známy na nejbližším zasedání zastupitelstva, po 

zjištění zájmu o obecní příměstský tábor z řad rodičů. 

 

 Zápis, usnesení ze 7. zasedání zastupitelstva obce ze dne 29.3.2023 

 

5) Chod MŠ o prázdninách, seznámení s dotazníkem, rozhodnutí. 

 Příloha č. přihlášky 

a) Obecní příměstský tábor v týdnu od 10.7-14.7.2023, obdrženo 14 přihlášek 

b) Organizaci a chod tábora zajistí osoba či organizace oprávněná k pořádání příměstských 

táborů, která ponese plnou zodpovědnost za svěřené děti a majetek, a to za úplatu (smluvní 

dohoda), zajistí NEWMAN SCHOOL 

c) Obec zajistí dovoz stravy a zázemí pro výdej v MŚ, stravu hradí rodiče. 

d) Zájemci o tento Obecní příměstský tábor zaplatí poplatek 1300 Kč/dítě do 30.4.2023 na 

Obecním úřadu v Tovéři, příspěvek obce na Obecní příměstský tábor činí zbylých 50 %. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Tovéř dává hlasovat o schválení zřízení Obecního příměstského tábora za 

podmínek v bodech a-d), jednacího bodu č.5), s tím, že ve věci podpisů nezbytných smluv a 

administrací pověřuje starostu obce. 
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Výsledek hlasování:  Pro 7 Proti 0 Zdržel se  0 

 

Usnesením č. 4 zastupitelstvo obce schvaluje zřízení Obecního příměstského tábora za podmínek 

v bodech a-d), jednacího bodu č.5), s tím, že ve věci podpisů nezbytných smluv a administrací 

pověřuje starostu obce. 

 

 Odpověď starosty obce: 

K otázce č.1, Vysoké teploty menší kubatura místnosti přízemí v MŠ byl hlavní důvod rozhodnutí 

ve větší míře užití sálu v KD spojeném s větším prostorovým komfortem tamtéž. V návaznosti na 

výše uvedené body a usnesení (6. a 7. zasedání), dle soudu byly tyto body a usnesení 

dodrženo.                       

Toto vysvětlení nebylo některými zastupiteli akceptováno (Václav Krejčí, Jana Maderová, Eva 

Hudcová v nepřítomnosti). Z důvodu vysokých teplot i během června a prvního týdne v červenci, 

kdy děti běžně do mateřské školky docházely. Během těchto vysokých teplot pobývaly v přízemí i 

v horním patře budovy. 

 

 K bodu 2)  

Pro děti nebyl objednán dostatečný počet a adekvátní velikost obědů. Na základě upozornění 

vedoucích tábora (NMS), že děti mají hlad doobjednávala na úterý operativně M. Mikšíková 4 

porce navíc- konzultováno a schváleno starostou obce.  

 

 K bodu č.3)  

První den tábora některé děti odpočívaly na zemi. Po upozornění rodičů a po zjištění potřeby 

odpoledního odpočinku dětí, byla tato záležitost vyřešena. 

 

K bodu č4) Zodpovědnost nese starosta, k této otázce po zveřejnění projednávaných bodů ze 6. a7. 

zasedání k organizaci tábora (výše uvedených), není ze strany vedení obce další komentář.   

 Závěr: 

Zkušenosti získané v tomto již uskutečněném Obecním táboře pomohou při organizaci i 

v příštím roce. Děti byly s táborem pod vedením NEWMANN SCHOOL velmi spokojeny, od 

některých rodičů obec obdržela písemně nebo ústně pochvalný dopis či email. Jiní rodiče 

však měli výhrady k organizaci viz body výše. Vedení obce připraví na další 11.zasedání 

zastupitelstva podrobný plán organizace, financovaní apod., obecního tábora pro rok 2024. 

 

11) Obecní média. 

 K tomuto bodu si vzala slovo Ing. Jana Maderová. 

 1) Zpravodaj: 

-Podklady ke korekci musí být posílány maximálně 2x – v nenasázené formě a těsně před finálním 

vydáním zpravodaje.  

 -Musí být uvedeni autoři všech článků Uvést autory článků. 

 -Špatná kvalita fotek. Musí být odsouhlaseno, jaká velikost fotek bude dodávaná. 

Na otázku, kolik stojí provádění grafických prací-odpovězeno, cena stránky ve zpravodaji je 

stanovena na 500Kč/stránka. 
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 2) Banery: 

Bude upřesněno zadání na výrobu baneru na pohádkový les stávajícímu grafikovi, bude 

projednáno na dalším zastupitelstvu, v úvahu další možnosti. 

       

12)  Obecní zeleň. 

 K tomuto bodu si vzala slovo Ing. Jana Maderová. 

 1)Nová výsadba: 

 Na návsi je několik uhynulých hrušní. 

 V aleji jsou uschlé kaštany, které vysadili skauti.  

 Obec nakoupila zavlažovací vaky. Jsou použity všechny?  

 Odpověď: obec vlastní 3 zavlažovací vaky, všechny použity, zalévá se kontinuálně dle potřeby. 

 Podnět od zastupitelů: 

 Oslovit pana Pražáka, aby zhodnotil důvod úhynu, případně má-li vliv zálivka městskou vodou. 

 Travnatý chodník kolem cihelny – bude srovnáno a oseto trávou do října 2023. 

 2) Les: 

Zastupitelstvu bude předložen koncept obnovy obecního lesa a to včetně časového 

harmonogramu, na kterém se již pracuje. 

 3) Mez Tovéř-Dolany 

Bude předložena předběžná CN na návrh krajinářských úprav na pozemku p.č. 458/31 ve 

vlastnictví obce Tovéř a obce Dolany zpracovaná Ing. Pavlou Kašubovou Kociánovou. 

Financování bude probíhat přes Sazimestromy.cz nebo přes dotační titul vyhlášený krajským 

úřadem Olomouckého kraje. 

 Vytýčení pozemků zajistí vedení obce.  

 4)Plochy v zelených pásech podél komunikací a v malých plochách u chodníků 

Bylo navrženo, že zelené pásy kolem komunikací (ve startovací fázi kolem kruhového objezdu), 

které v současném suchu nepůsobí esteticky a zdravě budou na podzim 2023 poryty, pohrabány 

technickými pracovníky obce a osety lučním osivem s trvalkami určenými do sucha. 

 

13) Veřejné prostranství a obecní majetek. 

 K tomuto bodu si vzala slovo Ing. Jana Maderová. 

 Kaplička: 

Paní Málková přišla s nabídkou dotačních titulů. Proč se jimi nikdo nezabýval? Jak je možné, že jí 

bylo na tuto nabídku odpovězeno negativně? 

Odpověď: Není připravená PD a zadání pro výběrové řízení, priorita v době návrhu podání v roce 

2022 bylo dokončení návsi, dále zastupitelstvo obce neodsouhlasilo termín zahájení realizace 

opravy kapličky, vzhledem k tomu, že finanční prostředky obce na tuto akci  a prioritám dalších 

investic, zatím nejsou k dispozici. 

 Náves: 

 Byla podána oficiální žádost ohledně vjezdů k jednotlivým nemovitostem. 
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 Jakým způsobem byla tato žádost zaevidována a jaké má číslo jednací?  

 Jak je možné, že se při posuzování žádosti nepostupuje podle správního řádu? 

 Toto by se při odvolacím řízení dalo považovat za nečinnost úřadu.  

 Odpověď: 

Díky upozornění předsedy Kontrolního výboru ZO bylo zjištěno, že stížnost občanů na současnou 

kvalitu povrchu vjezdů k nemovitostem na návsi nebyla zaevidována, za což se starosta omluvil. 

Stížnost byla podána v květnu 2023. Zaevidována byla 24.7.2023. Odpověď poslána emailem. 

24.7.2023. Podnět i přes absenci evidence stížnosti se řešil na řádném konání zastupitelstva (8. 

zasedání)v bodě č.9, dne 3.5.2023. 

 

Způsob, evidence, projednávání a vyřízení stížnosti je stanoveno v Pravidlech pro přijímání a 

vyřizování petic a stížností, které svým usnesením schválilo zastupitelstvo obce usnesením č.3 ze 

dne 2.5.2018 na základě ustanovení §102 odst 2 písm. n) zákona 128/2000 Sb., o obcích ve znění 

pozdějších předpisů.  

 Péče o soukromé pozemky: 

 Není možné aby obec přehlížela fakt, že soukromé pozemky např. v jižní části jsou neudržované.  

 Podnět od zastupitelů: 

 Poslat výzvu majiteli pozemku ke sjednání nápravy. Do konce srpna 2023. 

 Parkovaní: 

Parkování v plochách určených pro průjezd požární techniky a na obecních plochách, které k tomu 

nejsou určené. Konkrétně se jedná o plochy, kde parkují vozy Optika Alexa. 

 Řešení: 

Umístění dopravní Informační značky, že komunikace musí být zachována průjezdná šířka 3,5 m 

pro průjezd vozidel IZS. Do konce srpna 2023. 

 Budování odstavných ploch pro parkování-nelze bez povolení obce. 

Starosta opětovně rozešle novému zastupitelstvu koncept memoranda a dohody obec x uživatelé 

obecních ploch k posouzení, vypracovaný a neschválený zastupitelstvem v roce 2021. 

 Obecní majetek a péče o něj: 

 Kulturní dům, klíče od sálu, nutná výměna. 

 Zajistit úklid plochy 1 x za 14 dní technickými pracovníky obce v rámci náplně práce. 

 Zmizelé cedule z návsi z Nadace Via:  

 Odpověď starosty: Zlomené cedule čekají na opravu.  

 Poháry: 

Poháry by se měly přesunout do kulturního domu do horního patra tak, aby bylo možné je 

kultivovaným způsobem prezentovat všem občanům obce. Už bylo projednáno II.Q. 2022 za 

ústního souhlasu pana Brodackého, ale nebylo zrealizováno, ačkoliv obec získala výstavní 

uzamykatelné skříně z dotačního titulu. 

 Odpověď starosty:  

O tomto návrhu bude hlasováno, předem nutná konzultace se starostou hasičů, panem Vratislavem 

Brodackým. 

 Pracovní náplň zaměstnanců: 

 Bylo zodpovězeno.  
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15)  Diskuze. 

 

 

16) Závěr. 

Starosta poděkoval všem zastupitelům za účast a ukončil zasedání v 20:40  hod.  

 

Zápis provedl: 

Miroslav Majer 

Starosta obce 

 

           Ověřovatelé zápisu: 

……………………………………..              ………………………………………… 

 

Vyvěšeno na úřední desce dne:   Sejmuto z úřední desky dne: 

         

 

 


